



**STATEMENT ON THE
ISRAEL-HAMAS CONFLICT**

**DÉCLARATION SUR LE
CONFLIT ISRAËL-HAMAS**

On October 7, 2023, the world was shocked to learn of the surprise attack against Israel by the forces of Hamas. While war is always deplorable, this attack included the murder and kidnapping of civilians of all ages, some of whom were simply attending a music festival. It was terrorism, pure and simple, and the fact that the attack took place to coincide with the conclusion of the religious commemoration of Sukkot elevates it to the level of blasphemy.

Le 7 octobre 2023, le monde a été bouleversé par l'attaque surprise des forces du Hamas contre Israël. Bien que la guerre soit toujours déplorable, cette attaque comprenait le meurtre et l'enlèvement de civils de tous âges, dont certains participaient simplement à un festival de musique. Il s'agit de terrorisme pur et simple, et le fait que l'attaque ait coïncidé avec la fin de la commémoration religieuse de Sukkot l'élève au rang de blasphème.

The ongoing issues in what believers call the Holy Land have a long history and are very complex. As Catholics, we are called to work and pray for 2 key things:

Les problèmes continus dans ce que les croyants appellent la Terre Sainte ont une longue histoire et sont très complexes. Les Catholiques sont appelés à travailler et à prier pour 2 choses principales:

1. A just peace that will allow Israelis and Palestinians the kind of freedom and security they need to have lives of hope in their respective homelands.
2. The elimination of all forms of anti-Semitism throughout the world, starting with our own self-examination.

1. Une paix juste qui permettra aux Israéliens et aux Palestiniens de jouir de la liberté et de la sécurité nécessaires pour mener une vie remplie d'espoir dans leurs pays respectifs.
2. L'élimination de toute forme d'antisémitisme dans le monde, en commençant par notre propre examen de conscience.

Peace is always possible when people of good will come together. Let us pray and work for peace, and invite the Wisdom of God to help us see the path forward for the good of all.

La paix est toujours possible lorsque des personnes de bonne volonté s'unissent. Prions et travaillons pour la paix, et invitons la Sagesse de Dieu à nous indiquer le chemin à suivre pour le bien de tous.

BISHOP THOMAS DODD